

IZVORI I LITERATURA

A. IZVORI

Arhivska građa

1. Arhiv Vojnoistorijskog instituta:

a) Fondovi dokumenata: narodnooslobodilačkog pokreta, Nezavisne Države Hrvatske, nemačkih jedinica, italijanskih jedinica, četničkih jedinica, emigrantske vlade Kraljevine Jugoslavije.

b) Mikroteka: filmovi Minhen i London.

2. Arhiv Instituta za izučavanje radničkog pokreta, Beograd.

3. Arhiv Instituta za proučavanje radničkog pokreta, Sarajevo.

4. Arhiv Instituta za istoriju radničkog pokreta Srbije, Beograd.

Štampana građa

1. Zbornik dokumenata i podataka o narodnooslobodilačkom ratu jugoslovenskih naroda, izdanje Vojnoistorijskog instituta JNA, Beograd, tom II, knj. 1, 4, 5 i 6; tom III, knj. 3 i 4; tom IV, knj. 5, 6 i 7; tom V, knj. 5, 6 i 7; tom VI, knj. 6 i 7; tom IX, knj. 1 i 2.

2. Zbornik dokumenata sanitetske službe u narodnooslobodilačkom ratu jugoslovenskih naroda, izdanje Sanitetske uprave JNA, knj. 1.

3. Dokumenti o izdajstvu Draže Mihailovića, Državna komisija za utvrđivanje zločina okupatora i njihovih pomagača, Beograd, 1945.

4. Istorijski arhiv Komunističke partije Jugoslavije, tom I, knj. 2, Beograd, 1949.

Ratni dnevnici i zabeleške

Bošković Negoslava, borca 4. bataljona 1. proleterske brigade (Arhiv VII).

Čagorović Dura, političkog komesara 3. bataljona 4. proleterske brigade (Arhiv VII).

Čukić Bogoljuba, komandanta 1. bataljona 2. proleterske brigade (Arhiv VII).

Dokić Vojislava, člana Vrhovnog štaba (Arhiv Instituta za istoriju radničkog pokreta Srbije).

Đurić Ljubodraga, komandanta 2. proleterske brigade (Arhiv VII)-
Duričković Boška, političkog komesara 2. bataljona 4. proleterske
brigade (privatna svojina).

Lagator Spira, borca 1. bataljona 1. proleterske brigade (privatna
svojina).

Lazarević Vlatka, političkog komesara čete Konjičkog bataljona
(Arhiv VII).

Mihaljević Jova, omladinskog rukovodioca 2. bataljona 4. proleter-
ske brigade (Arhiv VII).

Miličević Milivoja, borca 3. bataljona 1. proleterske brigade (Ar-
hiv VII).

Milovanović Miodraga Luneta, zamenika komandanta 2. proleter-
ske brigade (Arhiv VII).

Poleksić Momčila, komandanta 5. bataljona 4. proleterske brigade-
(Arhiv VII).

Popović Koče, komandanta 1. proleterske brigade (Arhiv VII).

Stijović Milonje, vodnika 1. bataljona 1. proleterske brigade (pri-
vatna svojina).

Vujošević Jovana, borca 1. proleterske brigade (privatna svojina).

Vukmirović Rajka, borca 1. bataljona 1. krajiške brigade (Arhiv VII).

Wisshaupt Ernest, Die Bekämpfung der Aufstandsbewegung im
Südostraum (Arhiv VII).

Memoarska grada

1. *Sećanja boraca i rukovodilaca* 1, 2, 3. i 4. proleterske brigade,
zabeležena 1951. godine (stenografske beleške):

a) iz 1. proleterske brigade: Batrića Jovanovića, Jovana Vujoševića,
Ljubiše Veselinovića, Dragog Milenkovića, Milana Miličevića, Luke Bo-
žovića, Mirka Jovanovića, Teodosija Parezanovića, Milovana Radovipa,
Nade Bakić, Dragoljuba Tašića, Milije Zivanovića, Živote Grujića, Mikana
Dimitrijevića, Miše Antunovića, Jove Pejčkovića, Miladina Jačimovića,
Uroša Bajića, Miodraga Nešića, Milinka Vuksanovića, Dragice Strake,
Brane Barjaktarevića, Žarka Gudžulića, Mila Maksimovića, Antonija Isa-
kovića, Mome Dugalića, Duška Karića, Branislava Božovića, Milutina
Vujovića, Milana Belojevića, Blagoja Bogavca, Miladina Ivanovića, Cede
Minderovića, Vojina Lukića (Arhiv VII, k. 2001, br. reg. 1-3, 1-6; k. 1986,
br. reg. 2-2, 7-2, 10-3, 12-3, 13-3, 14-3, 15-3; k. 1990, br. reg. 1-2).

b) iz 2. proleterske brigade: Ljubodraga Đurića, Brane Radovano-
vića, Dragoslava Markovića, Srećka Miloševića, Vojina Đurašinovića,
Branka Čorokala, Petra Višnjijca, Svete Lazarevića i Vlastimira Lukića
(Arhiv VII, k. 2001, br. reg. 1-7).

c) iz 3. proleterske brigade: Velimira Kneževića, Veselina Bulatovića,
Slobodana Lučića, Zeća Musića, Pavića Radovića, Mirka Čukovića,
Žarka Vidovića, Danila Jaukovića, Dušana Cosovića, Slovenka Lekovića,
Jova Grbovića, Sima Grbovića, Ljubice Purić, Velibora Ljujića, Mihaila
Zugića, Momčila Bajčetića, Đoke Obradovića, Vlada Mirkovića, Marinka
Dragaša i Dušana Čorovića (Arhiv VII, k. 2001, br. reg. 1-3 i 2-3).

d) iz 4. proleterske brigade: Boška Duričkovića (Arhiv VII, k. 2003,
br. reg. 4-1).

2. *Sećanja S. Zujovića*, člana Vrhovnog štaba (Arhiv Instituta za
istoriju radničkog pokreta Srbije).

3. *Sećanja N. Manojlovića*, komandanta bataljona »Vojin Ziroje-
vić« (Arhiv Opštinskog odbora udruženja boraca NOR, Livno).

4. *Usviene izjave*: Pavla Ilića, pomoćnika načelnika Vrhovnog štaba,
Radovana Vukanovića, komandanta 2. bataljona 1. proleterske brigade,
Miladina Ivanovića, komandanta 6. bataljona 1. proleterske brigade,

Milonje Stijovića, komandira voda 1. bataljona 1. proleterske brigade, Ljubodraga Durića, komandanta 2. proleterske brigade, Danila Jaukovića, političkog komesara 5. bataljona 3. proleterske brigade, Bogdana Gledovića, političkog komesara čete 5. bataljon 3. proleterske brigade, Boška Đuričkovića, političkog komesara 2. bataljona 4. proleterske brigade, Sava Drljevića, komandanta 4. bataljona 4. proleterske brigade, Vukote Radovića, političkog komesara čete 3. bataljona 4. proleterske brigade, Rakete Petra, zamenika političkog komesara Udarne čete 3. krajiškog odreda.

B. LITERATURA

a) Knjige

- Anđelić Ljubo, *Livanjska legenda*, Grafički zavod, Titograd, 1963.
Bez predaha, Propagandni osek Druge proleterske brigade, 1945.
Brković Savo, *Zapisano u ratu*, Grafički zavod, Titograd, 1963.
Broz Josip Tito, *Govori i članci*, Naprijed, Zagreb, 1959.
Čavallero Ugo, *Comando supremo*, Cappelli editore, Bologna, 1948.
Četrdeset godina, V, Kultura, Beograd, 1961.
Četvrta proleterska, Vojnoistorijski institut, Beograd, 1952.
Dapčević Peko, *Kako smo vodili rat*, Srpska književna zadruga, Beograd, 1956.
Dapčević Peko, *Taktika partizanskih odreda i brigada u toku NOR*, Vojno delo, Beograd, 1961.
Dapčević Peko, *Značaj i snaga manevra*, Vojno delo, Beograd, 1954.
Dedijer Vladimir, *Dnevnik, I deo*, Državni izdavački zavod Jugoslavije, Beograd, 1945.
Dedijer Vladimir, *Josip Broz Tito, Prilozi za biografiju*, Kultura, Beograd, 1953.
Dnevnik grofa Čana, Zagreb, 1948.
Druga proleterska, I i II, Vojno delo, Beograd, 1965.
Drugi svetski rat, II, Vojnoistorijski institut, Beograd, 1961.
Đurašković Đuro, *Veliki pohod*, Rad, Beograd, 1961.
Geršković Dr Leon, *Dokumenti o razvoju narodne vlasti*, Prosveta, Beograd, 1948.
Gertler Rudolf und ..., *Der Weg der 118. Jäger Division*, Augsburg, Gizdić Drago, *Dalmacija 1942*, Glavni odbor Saveza boraca Hrvatske, Zagreb, 1950.
Gošnjak Ivan, *Tito — strateg revolucije i tvorac narodne armije*, Beograd, 1963.
Hercegovina u NOB, Vojno delo, Beograd, 1961.
Hillgruber Andreas, *Kriegstagebuch des Oberkommandos der Wehrmacht 1940—1945, II (1942)*, Bernard und Graefe Verlag für Wehrwesen, Frankfurt am Main, 1963.
Hronologija oslobodilačke borbe naroda Jugoslavije 1941—1945, Vojnoistorijski institut, Beograd, 1964.
Istorijski atlas oslobodilačkog rata naroda Jugoslavije 1941—1945, Beograd, 1952.
Jovanović Batrić, *Crna Cora u NOR i socijalističkoj revoluciji*, Vojno delo, Beograd, 1960.
Jovanović Batrić, *Moj bataljon*, Prosveta, Beograd, 1952.
Kardelj Edvard, *Put nove Jugoslavije 1941—1945*, Kultura, Beograd, 1949.
Krajiške brigade, Ljubljana, 1954.
Kvesić Sibe, *Dalmacija u NOB*, Lykos, Zagreb, 1960.
Leković Mišo, *Prva partizanska krila*, Rad, Beograd, 1962.

- Lopičić Janko, *Ratni dnevnik 1941—1942*, Prosveta, Beograd, 1961.
- Marjanović Jovan i Morača Pero, *Naš oslobodilački rat i narodna revolucija 1941—1945*, Prosveta, Beograd, 1958.
- Mihajlović Zivorad, *Rudarska četa*, Prosveta, Beograd, 1953.
- Mihaljević Jovo, *Zivi zapisnici*, Mlado pokolenje, Beograd, 1965.
- Minderović Čedomir, *Za Titom.*, Državni izdavački zavod Jugoslavije, Beograd, 1945.
- Mitrović Mitra, *Ratno putovanje*, Prosveta, Beograd, 1953.
- Morača Pero, *Napad NOVJ na naseljena mesta*, Vojno delo, Beograd, 1966.
- Morača Pero, *Odbrana u NOR*, Vojno delo, Beograd, 1959.
- Morača Pero, *Prelomna godina narodnooslobodilačkog rata*, Vojno delo, Beograd, 1957.
- Odić Slavko, *Neostvareni planovi*, Naprijed, Zagreb, 1961.
- Oslobodilački rat naroda Jugoslavije 1941—1945, I*, Vojnoistorijski institut, 1957.
- Osnivački kongres KP Bosne i Hercegovine*, Sarajevo, 1950.
- Peti kongres Komunističke partije Jugoslavije*, Stenografske beleške, Kultura, Zagreb, 1949.
- Petovar Rudi, *Šesta proleterska istočnobosanska brigada*, Vojnoistorijski institut, Beograd, 1951.
- Pijade Moša, *Izabrani govori i članci*, Kultura, Beograd, 1948.
- Plenča Dušan, *Međunarodni odnosi Jugoslavije u toku drugog svet-skog rata*, Institut društvenih nauka, Beograd, 1962.
- Plenča Dušan, *Partizanski odredi naroda Dalmacije 1941—1942*, Vojno delo, Beograd, 1951.
- Pregled istorije Saveza komunista Jugoslavije*, Institut za izučavanje radničkog pokreta, Beograd, 1963.
- Prva proleterska, I i II*, Vojno delo, Beograd, 1963.
- Roatta Mario, *Otto milioni di baionette*, Roma, 1948.
- Romac Paško, *Borbe*, Matica srpska, Novi Sad, 1950.
- Santoro Giuseppe, *L'aeronautica italiana nella seconda guerra mondiale, II*, Roma, 1957.
- Sarajlić Abdulah, *Pregled stvaranja bosansko-hercegovačkih jedinica NOVJ*, Sarajevo, 1958.
- Strugar Vlado, *Rat i revolucija naroda Jugoslavije*, Vojnoistorijski institut, Beograd, 1963.
- Šegrt Vlado, *Ratne uspomene*, Vojno delo, Beograd, 1964.
- Tuđman Franjo, *Okupacija i revolucija*, Institut za historiju radničkog pokreta, Zagreb, 1963.
- Tuđman Franjo, *Stvaranje socijalističke Jugoslavije*, Naprijed, Zagreb, 1960.
- Vojna enciklopedija*, sveska 1—7, Redakcija vojne enciklopedije, Beograd, 1959—1965.
- Vujošević Jovan, *Proleterska četa*, Prosveta, Beograd, 1953.
- Vujović Milutin, *Susreti u ratu*, Prosveta, Beograd, 1957.
- Vukanović Radovan, *Na ratnoj stazi*, Vojnoizdavački zavod, Beograd, 1965.
- Zanussi Giacomo, *Guerra e catastrofe d' Italia*, I, Časa editrice libreria Corso, Roma, 1946.
- Zapisi o borbama iz narodnooslobodilačkog rata*, Beograd, 1950.
- Zbornik narodnih heroja Jugoslavije*, Omladina, Beograd, 1957.

b) Članci

- Abramović Vojo, *Desetina »Grom«* (o napadu na Bugujno 1942), »Narodni borac«, 15. III 1954.
- Ademović Fadil, *Tri rođendana Ramskog odreda*, »Oslobođenje«, 12. V 1954.
- Anđelić Ljubo, *Kuršumima okrenuti*, »Pobjeda«, 1, 4. i 8. VIII 1965.
- Anđelić Ljubo, *Proleter u Krajini*, »Crvena zvezda«, 4. VIII 1953.
- Anonim, *Oslobođenje grada na Plivi (o borbi za Jajce)*, »Narodna armija«, 16. IX 1960.
- Bilandžić Dušan, *O rukovođenju u našem NOR i socijalističkoj revoluciji*, *Vojno delo* — 12/59.
- Božović Jovan, *Pjesma u susretu*, »Zapisi o borbama iz Narodno-oslobodilačkog rata«, Beograd, 1950.
- Brajović Slobodan, *Napad na naseljena mesta (o napadu na Jajce i Livno 1942)*, »Narodna armija«, 16. IX 1954.
- Dabanović Mitar, *Livno je palo*, »Komunist«, 21. XII 1961.
- Dragojlov Fedor, *Der Krieg 1941—1945 auf dem Gebiete des »unabhängigen Staates Kroatien«*, *Allgemeine Schweizerische Militär Zeitschrift*, 5, Mai, 1956.
- Dude Branko, *U susret proleterima (o borbama dalmatinskih jedinica sa ustašama i Italijanima kod Vagnja jula 1942)*, »Borba«, 13. IX 1953.
- Đukić Drago, *Dve borbe 3. bataljona 1. krajiške brigade, jula 1942. (na putu B. Luka — Sitnica i na Manjači)*, »Vojni glasnik«, VII/1949.
- Đuričković Boško, *Veliki marš pod Titovom komandom*, »Narodna armija«, 12. V 1955.
- Gizdić Drago, *Dalmacija u vreme formiranja svojih prvih brigada*, »Borba«, 18. XII 1961.
- Grozđanić Milivoje, *Marš 5. crnogorske brigade i Hercegovačkog partizanskog odreda u zapadnu Bosnu od 22. jula do 2. avgusta 1942*, *VIG*, 1951, II, 3.
- Hamović Rade, *Stvaralačko, nepogrešivo predviđanje*, »Narodna armija«, 29. XI 1963.
- Hotić Mesud, *Borbe oko Bugojna, jula 1942*, *VIG*, 1954, V, 1.
- Hotić Mesud, *Borbe za Kupres*, *VIG*, 1953, IV, 5.
- Ilić Z., *Partizanski kuriri (na maršu brigada Crna Gora — Bosanska krajina)*, »Borba«, 25—27. XI 1963.
- Ivanović Miladin, *Tito na čelu kolone (sa marša prema pruzi Sarajevo — Konjic)*, »Narodni borac«, 22. V 1953.
- Jakšić Pavle, *Razmišljanja o našem Oslobođilačkom ratu*, *Vojno delo*, 10—11/56.
- Jauković Danilo, *Oslobođenje Mrkonjić Grada*, avgusta 1942, *VIG*, 6/55.
- Janković Nikica, *Četvrta proleterska u Kupresu*, »Pobjeda«, 12. VIII 1956.
- Janković Nikica, *Veliki pohod*, »Crvena zvezda«, 18. VI 1957.
- Jovan Ljubo Šaša, *Prvi stik slovenskih partizanov z maršalom Titom in Vrhovnim štabom v Solakovi Kuli*, »Borec«, 11, XI, 1952.
- Jovanović Batrić, *Borba na Cincaru*, »Crvena zvezda«, 15. VII 1952.
- Jovanović Batrić, *Oslobođeno je Livno*, »Politika«, 4. VIII 1951.
- Kljaković Vojmir, *Nemačko-italijanske nesuglasice oko Jugoslavije 1941—1943*, »Jugoslovenska revija za međunarodno pravo«, 2, Beograd, 1961.
- Koprivica Nikola, *Treći bataljon 5. proleterske na velikom maršu*, »Narodna armija«, 10. VII 1952.

- Krstulović Vicko, *Susreti sa drugom Titom*, »Narodna armija«, 22. XII 1951.
- Lopičić Janko, *Borba na Hadžiću (izvod iz dnevnika)*, »Crvena zvezda«, 13. VII 1954.
- Marjanović Mikan, *U ustaškom gnezdu* (Kupres), »Narodna armija«, 20. IX 1953.
- Matunović Novo, *Zaseda u okruženju* (o borbi 5. crnogorske brigade kod Bugojna, septembra 1942), »Crvena zvezda«, 21. I 1958.
- Milostić Milovan, *Živio Tito* (o oslobođenju Jajca 1942 — prema sećanju Koste Nada), »Narodni list«, 27. VII 1954.
- Milutinović Vukalica, *Sjećanje na Zijametski bataljon 5. crnogorske brigade*, »Narodna armija«, 25. VI 1949.
- Morača Pero, *O nekim pitanjima politike i strategije u našem NOR-u*, Vojno delo, 9/58.
- Morača Pero, *Petnaest godina od velikog pohoda*, »Naša stvarnost«, 7—8, 1957.
- Morača Pero, *Pohod brigada sa tromede B i H i Crne Gore 1942*, »Komunist«, 5. VII 1962.
- Nad Košta, *Iz ratnih dana*, Četrdeset godina, knjiga 5, str. 314.
- Nad Košta, *Planule su vatre na Čusinskom vrhu* (o oslobođenju Jajca — Saopštio M. M.), »Za domovinu«, 24. VII 1954.
- Nikić Milisav, *Avgustovska noć u Livnu 1942*, »Pobjeda«, 13. VII 1952.
- Orović Savo, *Susreti sa drugom Titom*, »Narodna armija«, 1. I 1952.
- Pavičević Branko, *Četvrti proleterska 1942—1952* (prikaz publikacije sa odlomcima iz dnevnika boraca iz NOB-e), »Istoriski časopis SAN«, 1952—53, knjiga IV, str. 325—6.
- Pejanović Đoko, *Oslobođenje Jajca*, »Graničar«, 25. IX 1954.
- R. B., *Došao je Tito* (Tito u poseti 1. krajiškoj brigadi u Jajcu), »Crvena zvezda«, 5. V 1953.
- S(eferović) M(ensur), *Prva slovenačka patrola za vezu s Vrhovnim štabom*, »Narodna armija«, 12. I 1962.
- Štoilović Zaga, *Na slapovima Plive*, »Borba«, 29. XI 1964.
- Šegrt Vlado, *U Vrhovnom štabu* (odlomak iz knjige »Ratne uspomen«), »Narodna armija«, 29. maja 1964.
- Terzić Velimir, *Tri Titove direktive*, »Narodna armija«, 22. XII 1957.
- V. L., *Idu proleteri* (o zauzimanju Livna 1942), »Omladina«, 22. XII 1951.
- Vojvodić Gajo, *Noć — prijatelji smelih* (o borbi za Livno 1942), »Za pobjedu«, 23. III 1956.
- Vučković Ljubo, *17 prethodnici velikih bitaka —•* »Narodna armija«, 10, 17, 24. i 31. jula, 7. i 14. avgusta 1964. godine.
- Vujošević Jovan, *Prva borba s tenkovima* (o borbi kod Aržana), »Narodna armija«, 24. XI 1946.
- Vukanović Radovan, *Susreti sa drugom Titom*, »Narodna armija«, 22. XII 1951.
- Vukotić Jovo, *Borbeni put 5. proleterske brigade*, »Vojnoistorijski glasnik«, br. 4, 1960.
2. A., *Ratno drugarstvo* (o borbi jedne desetine Kraljevačkog bataljona kod Prozora jula 1942), »Graničar«, 9. I 1954.
- Zugić Mihailo, *Susret*, »Crvena zvezda«, 20. V 1958.

PREGLED DOKUMENTARNIH FOTOGRAFIJA

Strana

Vrhovni komandant NOP i DV Jugoslavije Tito diktira zapovest za marš grupe proleterskih brigada ka zapadnoj Bosni (u šumi iznad sela Vrbniče, na Zelengori, 22. juna 1942) — — — — —	37
Grupa boraca 4. proleterske brigade na jednom sastanku u toku marša ka zapadnoj Bosni — — — — —	65
Železnička stanica u Tarčinu koju su noću 3/4. jula spalili borci 2. proleterske brigade — — — — —	83
Razorena obrtna ploča za lokomotive na stanici u Bradini, 6. jula 1942 — — — — —	83
Železnička stanica u Hadžićima koju su noću 3/4. jula 1942. uništili borci 4. proleterske brigade — — — — —	95
Uništeni teretni voz na pruzi između Bradine i Brđana, 4. jula 1942.	95
Uništene lokomotive na železničkoj stanici u Bradini, 6. jula 1942.	109
Rušenjem Lukač-mosta (raspona 52 m), 5. jula 1942, železnička pruga Sarajevo — Mostar bila je u prekidu dva meseca — — —	109
Prilog uz izveštaj nemačke Transportne komandanture, Zagreb, o diverzijama na železničkim prugama — — — — —	136
Smotra oružja pred borbu — — — — —	171
Borci su svoje oskudne obroke delili s narodom — — — — —	171
Pred neprijateljem koji je uništavao sela stanovništvo je napuštalo svoje domove — — — — —	217
Ustaše Crne legije su prilikom nastupanja uništavale ustanička sela	249
Bataljon »Vojin Zirojević« na Slavinu, kod Livna, avgusta 1942 —	307
Protivkolski top jedne proleterske brigade odlazi na položaj — —	339
Po ulasku u Duvno ustaše skidaju partizansku zastavu sa zgrade Komande mesta (28. jula 1942) — — — — —	339
Razmena zarobljenika kod sela Studenog Vrela, blizu Posušja, 5. septembra 1942. — — — — —	387
Narodni zbor u oslobođenom Livnu — — — — —	393
Kupres je u toku borbi bio pretvoren u zgarište — — — — —	455
Vrhovni komandant osmatra položaje kod Mliništa (septembar 1942)	491

Izbeglice iz Janja, kod Jajca, bez krova nad glavom, u jesen 1942.	507
Narodni zbor u okolini Glamoča septembra 1942. — — — — —	521
Partizanski voz na železničkoj stanici u Mliništima septembra 1942.	597
Iza nemačkih trupa su ostajala spaljena sela — — — — —	535
Narod Bosanske krajine je toplo dočekaao ranjenike iz proleterskih brigada — — — — —	557
Vrhovni komandant Tito i Ivo Lola Ribar u oslobođenom Jajcu 29. septembra 1942. sa grupom rukovodilaca iz Bosanske krajine i Hrvatske (Kostom Nadom, Vladom Popovićem, Ivanom Rukavi- nom i Ivanom Krajačićem) — — — — —	625
Sa svečanog formiranja 1. dalmatinske brigade: predaja zastava komandantima bataljona (u selu Dobro, kod Livna, 6. septembra 1942) — — — — —	645
Vrhovni komandant NOV i POJ Tito govori na Prvom zasedanju AVNOJ-a u Bihaću, 27. novembra 1942. — — — — —	653

PREGLED SKICA

	Između strana
Borbe oko Kalinovika i izbijanje brigada na Treskavicu — —	48—49
Upad u sela oko Trnova (28. i 29. VI 1942) — — — — —	64—65
Napad na komunikaciju Sarajevo — Konjic — — — — —	96—97
Borbe za oslobođenje Konjica (8. VII 1942) — — — — —	128—129
Dejstva severne kolone u rejonu Kreševa (4—8. VII 1942) —	160—161
Oslobođenje Šebešića i Gornjeg Vakufa (11. i 12. VII 1942) —	176—177
Borbe za oslobođenje Prozora i Šćita (13—14. VII 1942) — —	208—209
Dejstva 2. proleterske brigade oko Donjeg Vakufa (13—18. VII 1942) — — — — — — — — — — — — — — —	224—225
Prvi napad na Bugojno (noću 16/17. VII 1942) — — — — —	240—241
Drugi napad na Bugojno (noću 20/21. VII 1942) — — — — —	272—273
Zauzimanje Šujice i Duvna (24—26. VII 1942) — — — — —	304—305
Prodor Crne legije u Šujicu i Duvno (28—30. VII 1942) — —	336—337
Oslobođenje Šujice i Duvna (1. i 2. VIII 1942) — — — — —	352—353
Borbe za oslobođenje Livna (4—7. VIII 1942) — — — — —	384—385
Napad na Livno (borbe u gradu) — — — — — — — — —	400—401
Prodor 1. proleterske brigade i Srednjodalmatinskog odreda do Posušja, Imotskog i Lovreča (15—21. VIII 1942) — —	416—417
Prvi napad na Kupres (noću 11/12. VIII 1942) — — — — —	448—449
Drugi napad na Kupres (noću 13/14. VIII 1942) — — — — —	464—465
Drugi napad na Kupres (borbe u gradu) — — — — — — —	480—481
Oslobođenje Mrkonjić-Grada (24. VIII 1942) — — — — —	528—529
Borbe sa borbenom grupom »Putlic« (3—8. IX 1942) — — —	544—545
Neuspeo napad borbene grupe »Vedel« (11—14. IX 1942) — —	592—593
Oslobođenje Jajca (25. IX 1942) — — — — — — — — —	624—625
Nastupanje ka Travniku i Donjem Vakufu (26—30. IX 1942) —	632—633
Teritorije 1, 2. i 3. zone na italijanskom okupacionom području	656—657

S A D R Ź A J

Strana

P R E D G O V O R — — — — —	5
-----------------------------	---

U V O D

O D L U K A V R H O V N O G Š T A B A O P R E N O Š E N J U T E Ź I Š T A O S L O B O D I L A Č K E B O R B E U Z A P A D N E K R A J E V E Z E M L J E

1. — Vojno-politička situacija krajem proleća 1942 — — — —	7
2. — Povlačenje italijanskih trupa na priobalno područje — —	10
3. — Odluka o prodoru proleterskih brigada u zapadnu Bosnu —	15
4. — Pripreme za veliki marš — — — — —	30

P R V A G L A V A

P R E L A Z A K P R O L E T E R S K I H B R I G A D A P R E K O K O M U N I K A C I J E S A R A J E V O — M O S T A R

D e o p r v i

V E L I K A D I V E R Z I J A N A P R U Z I

1. — Prelazak brigada preko Treskavice — — — — —	45
2. — Nastupanje ka komunikaciji Blažuj — Konjic — — — —	61
3. — Pripreme Nemaca za čišćenje Treskavice, Igmana i Bjelašnice	71
4. — Raspored posada na komunikaciji i mere neprijatelja za njenu zaštitu — — — — —	74
5. — Zauzimanje Bradine, Raštelice i Tarčina — — — — —	82
6. — Borba s Nemcima i ustašama u Pazariću i Hadžićima — —	91
7. — Napad na Brđane i Podorašac i zarobljavanje čete domobrana	98
8. — Reagovanje neprijatelja na diverziju — — — — —	101

D e o d r u g i

O S L O B O Ć E N J E K O N J I C A

1. — Pripreme za napad na Konjic — — — — —	113
2. — Mere neprijatelja za odbranu grada — — — — —	119

3. — Oslobođenje Konjica — — — — —	12i,
4. — Reagovanje neprijatelja na pad Konjica — — — — —	130

DRUGA GLAVA

PRODOR U DOLINI VRBASA I U PROZORSKU KOTLINU

Deo prvi

OSLOBOĐENJE GORNJEG VAKUFA I PROZORA

1. — Uslovi za prodor brigada u dolinu Vrbasa — — — — —	141
2. — Upad severne kolone u Kreševo — — — — —	149
3. — Protivnapad Nemaca i uzmicanje brigada na Vraniću — —	158
4. — Pripreme severne kolone za nastupanje u dolinu Vrbasa —	163
5. — Uništenje industrijskih objekata u Šebešiću — — — —	169
6. — Oslobođenje Gornjeg Vakufa — — — — —	177
7. — Borbe južne kolone pred Prozorom — — — — —	181
8. — Oslobođenje Prozora i Šćita — — — — —	193
9. — Odluka Vrhovnog štaba o držanju slobodne teritorije u Prozorskoj kotlini i u dolini Rame — — — — —	205

Deo drugi

BORBE OKO BUGOJNA I DONJEG VAKUFA

1. — Odlaganje napada sverne kolone na Bugojno — • — —	212
2. — Neuspeli manevar 2. proleterske brigade oko Donjeg Vakufa	220
3. — Napad 4. proleterske brigade na Bugojno — — — — —	232
4. — Pripreme za drugi napad na Bugojno i zadržavanje 2. proleterske brigade oko Urije i Prusca — — — — —	243
5. — Borbe duž komunikacije Donji Vakuf — Bugojno i ponovno odlaganje napada na Bugojno — — — — —	253
6. — Intervencija ustaške grupe Francetić •— Šimić — — — —	263
7. — Drugi napad na Bugojno — — — — —	270

TREĆA GLAVA

RAZVOJ OFANZIVE KA BOSANSKOJ KRAJINI I DALMACIJI

Deo prvi

BORBE DUZ KOMUNIKACIJE KUPRES — DUVNO — LIVNO

1. — Plan Vrhovnog štaba za dalja nastupanja grupe brigada na zapad — — — — —	285
2. — Zauzimanje Šujice i Duvna — — — — —	291
3. — Savetovanje Vrhovnog štaba sa Štabom 4. operativne zone Hrvatske na Cincaru	300
4. — Odluka o napadu na Livno i teškoće oko njene realizacije —	310

5. — Situacija u opsednutom Livnu — — — — —	321
6. — Prodor Crne legije u Šujicu i Duvno i odlaganje napada na Livno — — — — — *	324
7. — Mere Vrhovnog štaba da odbije napad Crne legije — — —	332
8. — Borba sa Crnom legijom duž komunikacije Šujica — Livno i napad 2. proleterske brigade na Kupres — — —	343
9. — Borba na Suhovrhu i oslobođenje Šujice i Duvna — — —	351

Deo drugi

OSLOBOĐENJE LIVNA I PRODOR KA IMOTSKOM

1. — Pripreme za napad na Livno — — — — —	362
2. — Oslobođenje Livna i borbe na Vagnju — — — — —	376
3. — Oslobođenje Livanjskog polja i mere za normalizovanje života — — — — —	386
4. — Oslobođenje Aržana, Lovreča i Posušja — — — — —	399
5. — Protivnapad Italijana — — — — — • — • — •	419

Deo treći

NEUSPELE BORBE ZA KUPRES

1. — Pripreme za napad i ispadi Crne legije — — — — —	427
2. — Prvi napad na Kupres — — — — —	442
3. — Pripreme za obnavljanje napada — — — — —	457
4. — Drugi i treći napad — — — — —	463
5. — Zaključak o neuspeslim borbama za Kupres — — — — —	475

ČETVRTA GLAVA

PRENOŠENJE DEJSTAVA KA BANJOJ LUCI, JAJCU I TRAVNIKU

Deo prvi

SITUACIJA U ZAPADNOJ BOSNI I U DALMACIJI POSLE DOLASKA VRHOVNOG ŠTABA I GRUPE BRIGADA

1. — Planovi Vrhovnog štaba za dalja dejstva u Bosanskoj krajini — — —	487
2. — Uticaj dolaska proleterskih brigada na produbljivanje krize četničkog pokreta u zapadnoj i srednjoj Bosni — — —	503

Deo drugi

OSLOBOĐENJE MRKONJIČ-GRADA I BORBE NA MANJACI

1. — Pripreme za napad na Mrkonjić-Grad — — — — —	514
2. — Razbijanje domobranskog garnizona — — — — —	524
3. — Intervencija borbene grupe »Putlic« i pokušaji četnika da odbace partizane sa Manjače — — — — —	531

4. :— Prodor Nemaca u Sitnicu — — — — — — — — — —	547
5. — Borbe oko Kadine Vode i napad borbene grupe »Vedel« — — — — — — — — — —	570
6. — Protivnapad 1. krajiške brigade — — — — — — — — — —	585
7. — Odbacivanje neprijatelja u Banju Luku i stabilizovanje fronta na Manjači — — — — — — — — — —	594

Deo treći

OSLOBOĐENJE JAJCA I IZBIJANJE PRED TRAVNIK

1. — Pripreme za napad na Jajce — — — — — — — — — —	604
2. — Borbe u gradu i slamanje neprijateljevog otpora — — — — — — — — — —	613
3. — Prenošenje dejstava ka Donjem Vakufu i Travniku i mere neprijatelja da zaustavi nastupanje partizana — — — — — — — — — —	624
4. — Dejstva na ostalim sektorima u toku septembra — — — — — — — — — —	630
ZNAČAJ I REZULTATI OFANZIVE PROLETERSKIH BRIGADA — — — — — — — — — —	648

REGISTAR

Lična imena — — — — — — — — — —	663
Geografski nazivi — — — — — — — — — —	667
Vojne jedinice, ustanove i pojmovi — — — — — — — — — —	687
Ostali pojmovi — — — — — — — — — —	697
SPISAK BORACA POGINULIH I NESTALIH U TOKU OFANZIVE KA ZAPADNOJ BOSNI (24. VI—30. IX 1942) — — — — — — — — — —	698
IZVORI I LITERATURA — — — — — — — — — —	712
PREGLED DOKUMENTARNIH FOTOGRAFIJA — — — — — — — — — —	718
PREGLED SKICA — — — — — — — — — —	721

Tehnički urednik

Major Marković Velisav

Lektor

Gajić Miloš

Korektura

Kolektiv korektora Vojnoistorijskog instituta

Skice crtao

Đošić Dragiša

Nacrt korica

Vujkov Stevan

Rukopis predat u štampu jula 1965. godine

Štampanje završeno novembra 1965. godine

Tiraž 10.000 primeraka